
Handicaprådsmøde – tirsdag 5. september kl. 17-18:30  

 
Dragør rådhus, HAVNESTUEN:  
 
Deltagere:  
Jeanet Barth (formand)  
Nicolaj Bertel Riber (næstformand)  
Britt Helen Krogh  
Tonny Bengtsson  
Stig Neuman  
Helle Barth  
Henrik Aagaard  
Asger Villemoes Nielsen (referent)  
 

 

REFERAT 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden og referat   

a. Dagsorden godkendt 

b. Referat er ikke udsendt; godkendes næste gang 

2. Revision af handicappolitikken, fortsat 

a. Asger gav et oplæg om effektmål som revision i handicappolitikken 

i. Det kan være referat fra børnesamtaler, småting i HH 

ii. Til næste møde indsender medlemmerne sådanne effekt-forslag 

iii. De effekt-forslag rundsendes med dagsorden til næste møde 30.10  

3. Handicapprisen, udvælgelse af kandidater – Foreningernes Dag 29.9 kl. 15-18 

a. Der har været to indstillinger, Allan Karlsson og Jeanet Barth. 

i. Udvalget pegede på en kandidat til at modtage prisen. 

4. Gennemgang af økonomi og igangværende tiltag 

a. Signalanlægget med lydfyr og taktile fliser ved Lundegård Strandvej er etableret. 

b. De to ”nemme” stoppestedsudvidelser på Stationsvej er etablerede. 

c. Nu starter arbejdet med at ændre de to stoppesteder ud for Maglebylund 

d. Dd er Idrætsstien ved Sdr. Strandvej repareret. 

e. Naturbænkene (en 11-12 stk.) skal også etableres – men mangler lige en 
tilbagemelding fra Planafdelingen mhp. afklaring af fredning etc. Ligeledes afventer 
tilbagemelding fra Dragør Handicap på 2-3 lokaliteter. 

i. Jeanet Barth kommenterede, at der er problemer ved skiltningen ved 
Grushullerne og kørestols af- og påstigning. 

ii. Efterflg. var der noget debat om behov, chaufførernes bemærkninger, samt 
brugerne uden for kommunen i højsæsonen 

iii. Helle Barth informerede om en passageranalyse, der viser passagermønstrene. 
Til gengæld er der ikke en analyse af behov for ramperne. Henrik bekræftede, 
at Movia heller ikke har data vedr. dette. 



iv. Jeanet Barth spurgte til anvendelsen af ”giv et praj”, der kræver et login. 
Hvilket man ikke lige gør – det er for besværligt. 

5. Tilgængelighed i byen, opdatering 

a. Jeanet Barth kommenterede forskellige udfordringer:  

i. Vestgrønningen/Chr.Mølstedsgade – der er nedsunken brosten. 

ii. Også udfordringer med skiltning/parkering på Kongevejen ved Wismarstræde. 

iii. Problemer med udeserveringen 

iv. Det dobbelte handicapskilt på stander ved badeanstalten er røget ud af Henriks 
hukommelse  

6. Svømmehallen 

a. Hvad sker der mon med dørene til handicapfamilierummene i svømmehallen – sker der 
noget? (Tilbagemelding siden mødet. Henrik har spurgt i forvaltningen, der oplyser i 
henhold til tidligere svar, at automatiske døråbnere ikke er muligt i forhold til ABA-
anlæggets funktion. Forvaltningen vil vende problematikken med en ny rådgiver). 

b. Der blev også spurgt ind til mødet med Lazo og liften? Hvem har forsikringsansvaret 
med liften – både hvis den går i stykker, og hvis man kommer til skade i den? 

i. Tonny refererede fra FOU-møde, hvor Lazo havde fremlagt sine intentioner 
med svømmehallen. 

7. Skovturene 

a. Jeanet Barth sagde, at skovturene ikke er kommet til at fungere efter hensigten; 
indholdet er ikke beregnet til handicappede, selvom det var noget andet, der blev 
aftalt. (Nicolaj og Asger tager fat i centerchef Henrik). Tonny tilføjede også, at 
handicappede med behov for pleje ikke kan starte så tidligt og slutte så sent, som 
turene tilrettelægges. 

8. Hjemmeplejen 

a. Tonny reklamerede over hjemmeplejen og brugen af nødkald, der ikke fungerer. Der 
udspandt sig en større debat om hjemmeplejen. 

9. Handicaprådets fortsatte eksistens 

a. Stig: vi føler, at vi bliver hørt – men at der ikke sker noget som helst. Biblioteket lukker, 
skilte kommer ikke op fx i svømmehallen mm. Handicaprådets effekt og indflydelse er 
minimal, og det går man død i. Det er ikke troværdigt.  

i. Nicolaj kvitterede for meningstilkendegivelsen, som blev hørt og med 
beklagelse forstået.   

10. Kommende møder  

a. 30. oktober 

b. Nye mødedatoer for 2024 

11. Evt.   
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